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Zápis z jednání 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2015 

konaného dne 26. 2. 2015 
 

Přítomni: 

1. Musil Michal 6. Plášil František 

2. Jágrik Miroslav 7. Holub Antonín 

3. Slámečka Jan (předseda) 8. Hrubý Jaroslav 

4. Kalabus Pavel 9. Maslák Pavel (místopředseda) 

5. Nevoral Marek 10. Murárik Jan (tajemník) 

 
Omluveni: 

1. Musílek Karel 3. Tecl Jan 

2. Vencovská Marta  4. Fejta Libor  

 
Hosté: 

1. Pokorný Josef (OSH krajského úřadu) 2. Dvořák Pavel (OSH krajského úřadu) 

 
Program: 
 
Zahájení jednání, schválení programu; 

1. Informace o schváleném Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2015 na kapitole PO a IZS (Bc. 
Pavel Dvořák); 

2. Souhrnná informace o společných cvičeních složek IZS uskutečněných v roce 2014, plán 
cvičení složek IZS na rok 2015 (Ing. Jan Murárik); 

3. Projednání návrhu Zásad Zastupitelstva Kraje pro poskytování příspěvků obcím kraje a 
Zásad zastupitelstva Kraje pro poskytování příspěvku Krajskému sdružení hasičů pro rok 
2015 (Bc. Pavel Dvořák); 

4. Návrh Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací na ochranu obecního 
nemovitého majetku v roce 2015 (Ing. Josef Pokorný); 

5. Návrh na poskytnutí dotací obcím Kraje Vysočina na projekty prevence kriminality 
v rámci Programu prevence kriminality Kraje vysočina na rok 2015 (Ing. Josef Pokorný); 

6. Informace o průběhu realizace Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování 
dotací obcím na opravy a repase mobilní požární techniky jednotek PO (Bc. Pavel 
Dvořák); 

Závěr. 
 
 
Zahájení jednání, schválení programu 
Jan Slámečka, předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „BK“), přivítal 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 9 hlasy schválen. Došlo ke změně pořadí bodů. 
 

4. Návrh Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací na ochranu 
obecního nemovitého majetku v roce 2015 

Josef Pokorný uvedl, že se jedná o každoročně opakující se dotační titul, ve kterém za poslední 
tři roky nedošlo k zásadním změnám. Pro letošní rok bude vyhlášení Zásad ovlivněno novelou 
zákona 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. Do výzvy byla doplněna 
celková alokace finančních prostředků a příslušné termíny. Byl také rozšířen formulář žádosti. 
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Jan Slámečka zrekapituloval připomínku Pavla Masláka z prosincového zasedání, že dotační 
titul se dá využít na zabezpečení škol (v případě, jeli zřizovatelem obec a jedná se o její 
majetek).  
 
Jaroslav Hrubý se dotázal, zdali je ještě nějaký další dotační program využitelný na zabezpečení 
škol a školských zařízení. Josef Pokorný reagoval, že dalším využitelným programem je 
Program prevence kriminality. 
Miroslav Jágrik informoval o nově vyhlášeném dotačním titulu MŠMT na zabezpečení škol. Jan 
Murárik i Jan Slámečka reagovali, že tato informace byla podána i na včerejším zasedání 
bezpečnostní rady kraje Kamilem Ubrem, vedoucím odboru školství, mládeže a sportu, ale bližší 
informace ještě nebyly známy. Jan Slámečka zjistí konkrétní informace. 
Pavel Maslák se dotázal na nutnost kritéria napojení kamerového systému na PČR a PCO. 
Josef Pokorný reagoval, že je to v souladu s výkladem zákona na ochranu osobních údajů.  
 
Usnesení 01/01/2015/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
projednala a doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje schválit Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina 
pro poskytování dotací na ochranu obecního nemovitého majetku v roce 2015  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

5. Návrh na poskytnutí dotací obcím Kraje Vysočina na projekty prevence kriminality 
v rámci Programu prevence kriminality Kraje vysočina na rok 2015  

Josef Pokorný informoval, že na tento program bylo alokováno 1,5 mil. Kč. Žádosti byly 
doručeny v celkové finanční výši 1,96 mil. Kč. Převážně se jedná o žádosti na dohledové 
kamerové systémy a projekty sociální prevence. Byla ustavena pracovní skupina. Projekty byly 
hodnoceny dle stanovených kritérií. Některé projekty byly na základě bodového hodnocení 
navrženy ke krácení finančních prostředků. Alokovaná částka bude navržena radě kraje 
k navýšení, tak aby mohly být podpořeny všechny navržené projekty.  
 
Usnesení 02/01/2015/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o vyhodnocení Programu prevence kriminality Kraje Vysočina na rok 2015  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

1. Informace o schváleném Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2015 na kapitole PO 
a IZS  

Pavel Dvořák podal informace, dle podkladového materiálu. V rozpočtu Kraje Vysočina 
na kapitole Požární ochrana a IZS jsou pro rok 2015 schváleny výdaje v celkové výši 14 680 000 
Kč. Z toho je určeno na nezbytné provozní výdaje a výdaje na požární ochranu celkem 
12 280 000 Kč a na ostatní výdaje 2 400 000 Kč. Výdaje na zabezpečení akceschopnosti 
jednotek požární ochrany obcí a dotace Hasičskému záchrannému sboru Kraje Vysočina 
na požární ochranu představují rozhodující výdaje kapitoly – 12 000 000 Kč. Na zabezpečení 
akceschopnosti jednotek SDH je určena částka ve výši 6 000 000 Kč, která se bude dělit mezi 
Krajské sdružení dobrovolných hasičů (1 680 000 Kč) a obce na krytí výdajů jejich jednotek SDH 
(4 320 000 Kč). Nyní je v řešení jak se budou finanční prostředky příjemcům zasílat, s ohledem 
na novelu zákona 250/2000 Sb. Stejný problematika bude řešena u finančních prostředků GŘ 
HZS ČR na krytí výdajů obcí na zásahy JPO mimo katastrální území obce, na odbornou 
přípravu a věcné vybavení (3 384 000 Kč). 
Jan Slámečka okomentoval možnosti přerozdělení finančních prostředků pro jednotlivé příjemce 
s ohledem na novelu zákona 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. 
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Usnesení 03/01/2015/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 

 informace o schváleném Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2015 na kapitole PO a IZS; 

 informace týkající se přerozdělení finančních prostředků z kapitoly PO a IZS s ohledem 
na novelu zákona 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. 

Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

3. Projednání návrhu Zásad Zastupitelstva Kraje pro poskytování příspěvků obcím 
kraje a Zásad zastupitelstva Kraje pro poskytování příspěvku Krajskému sdružení 
hasičů pro rok 2015 

Jan Slámečka podal informaci, že s ohledem na novelu zákona 250/2000 Sb. budou Zásady 
ještě upraveny. 
 
Na zasedání se dostavil Pavel Kalabus. 
 

2. Souhrnná informace o společných cvičeních složek IZS uskutečněných v roce 
2014, plán cvičení složek IZS na rok 2015 

Jan Murárik okomentoval podkladové matriály týkající se cvičení složek IZS v roce 2014. Na rok 
2014 bylo plánováno 5 společných cvičení složek IZS. Z těchto plánovaných proběhla 4. Cvičení 
aktivní střelec bylo přesunuto na rok 2015, z důvodu návaznosti na nešťastnou událost útoku 
na střední škole ve Žďáře nad Sázavou. Jan Murárik také přítomné seznámil s cvičeními 
biohazard týmu zdravotnické záchranné služby. ZZS na řešení mimořádných událostí 
a krizových situací každoročně obdrží dotaci ze státního rozpočtu ve výši 5 102 090 Kč, což činí 
10 Kč na osobu s trvalým nebo hlášeným pobytem na území příslušného kraje. Na rok 2015 je 
také plánováno 5 cvičení, termíny budou upřesněny (1 cvičení již proběhlo). Jan Slámečka podal 
informace o uskutečněném cvičení „Požár v Diagnostickém ústavu sociální péče Černovice“ 
ze dne 24. únor 2015. Členové BK se v případě zájmu mohou cvičení účastnit. 
Ve dnech 15. a 16. 5. se uskuteční v partnerském regionu Dolní Rakousko společné cvičení 
záchranářů Rakouského červeného kříže a ZZS kraje ve spolupráci při ošetření zraněných osob. 
Figuranty budou žáci zdravotní školy z Vysočiny. 
Dne 3. 6. 2015 je plánováno Jihomoravským krajem společné cvičení IZS Jihomoravského 
kraje, Kraje Vysočina a záchranářů partnerského regionu Dolní Rakousko. Tématem cvičení 
bude záchrana osob při mimořádné události s velkým počtem zraněných. Kraj vysočina se bude 
podílet na organizační přípravě podkladů pro cvičení. 
Jan Murárik informoval o účasti delegace Kraje Vysočina na velitelství stanice rakouských 
hasičů ve městě Waidhofen an der Thaya. 
 
Usnesení 04/01/2014/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 

 Vyhodnocení cvičení IZS za rok 2014;  

 Plán cvičení IZS Kraje Vysočina pro rok 2015 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

6. Informace o průběhu realizace Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina 
pro poskytování dotací obcím na opravy a repase mobilní požární techniky 
jednotek PO 

Pavel Dvořák informoval, že za loňský rok bylo na krajský úřad doručeno 18 žádostí. Žádosti 
byly posuzovány odbornou komisí jmenovanou radou kraje. 4 žádosti byly vyřazeny z dalšího 
hodnocení pro administrativní nesoulad. V případě podpory všech 14 žádostí, by celková 
finanční částka činila 2 815 000 Kč. Alokované finanční prostředky na tyto zásady však byly jen 
ve výši 1 500 000 Kč. Radě kraje byl odbornou komisí předložen materiál s žádostí o navýšení 
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finančních prostředků tak, aby bylo možno uspokojit 10 žádostí. Pokud finanční prostředky 
navýšeny nebudou, bude podpořeno 7 žádostí. 
 
Usnesení 05/01/2014/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 
Informace o průběhu realizace Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací 
obcím na opravy a repase mobilní požární techniky jednotek PO 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

7. Diskuse, různé 
Jan Slámečka informoval o činnosti dvou pracovních skupin vzniklých z rozhodnutí 
Bezpečnostní rady Kraje Vysočina: 
 
Pracovní skupina „OXID“  
Pracovní skupina zabývající se problematikou otrav oxidem uhelnatým přijala řadu opatření 
především v preventivní oblasti. Jan Slámečka informoval, že v loňském roce v kraji, mimo jiné, 
proběhlo školení servisních techniků, které je pozitivně vnímáno, a o kladné reakci Ministerstva 
vnitra na kroky podniknuté v Kraji Vysočina ohledně problematiky otrav oxidem uhelnatým. 
Informace budou předány i na Ministerstvo práce a sociálních věcí a Ministerstvo průmyslu a 
obchodu. 
Je snaha o legislativní úpravy – ukotvit do zákona odborné prohlídky rizikových spotřebičů 
a to taxativně. 
 
Pracovní skupina „EVA“ 
Pracovní skupina vznikla na základě provedené evakuace nemocnice Havlíčkův Brod, která 
proběhla v důsledku hrozby umístěného nástražného výbušného systému. Pracovní skupina má 
za úkol provést vyhodnocení evakuace v Havlíčkově Brodě a zpracovat návod na kvalitní proces 
evakuace pro nemocnice a další zařízení, tohoto typu, zřizované krajem. Pracovní skupina 
vyhodnotila jako inkriminovanou dobu od ohlášení výstrahy do doby příjezdu velícího důstojníka 
IZS. Další zasedání pracovní skupiny, kde bude tato problematika řešena, proběhne zítra 
27. února 2015.  
 
 
Závěr 
Jan Slámečka poděkoval přítomným za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil jednání. 
Termín zasedání bezpečnostní komise č. 2/2015 proběhne v měsíci duben 2015. 
 
 
 
 
Jan Slámečka 
předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Jan Murárik 
tajemník Bezpečností komise Rady Kraje Vysočina 

Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 26. února 2015 


